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 Sara Lundén 

Avdelningen för Projektutveckling 

Telefon: 08-508 270 54 

sara.lunden@stockholm.se 

Till  

Exploateringsnämnden 2013-02-07 

Om utredning av förutsättningar för att hela 

Västberga industriområde ska kunna bli ett 

område för både boende och företagande. Motion 

(2012:63). Svar på remiss 

 

Förslag till beslut 
 

1. Exploateringsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som 

svar på Motion (2012:63) om utredning av förutsättningar för att 

hela Västberga industriområde ska kunna bli ett område för både 

boende och företagande. 

 

 

Krister Schultz 

 

 

 Gunnar Jensen 

 

 

Sara Lundén 

 

 

Sammanfattning 
I motionen skriver Maria Hannäs (V) att Västbergaområdet har en oplanerad 

struktur som gör att marken utnyttjas ineffektiv och att vissa delar av området 

skulle kunna omdanas för bostadsändamål och vissa delar för olika former av 

industri och kontor. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att staden utreder 

förutsättningarna för att göra Västbergaområdet till ett attraktivt område för 

boende och företagande.  
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Enligt översiktsplan för Stockholm 2010 samt stadens riktlinjer för 

företagsområden ska Västberga industriområde värnas i sin nuvarande funktion. 

Kontoret anser att det därför, i nuläget, inte är aktuellt att utreda förutsättningarna 

för att utveckla området med inslag av bostäder. 

 

 

Bakgrund 

Remissbehandlingen 

Kommunstyrelsen har översänt en motion av Maria Hannäs (V) om utredning av 

förutsättningar för att hela Västberga industriområde ska kunna bli ett område för 

både boende och företagande till exploateringsnämnden för yttrande senast den 22 

februari 2013.  

Ärendet 

I motionen skriver Maria Hannäs (V) att Västbergaområdet har en oplanerad 

struktur som gör att marken utnyttjas ineffektiv och att vissa delar av området 

skulle kunna omdanas för bostadsändamål och vissa delar för olika former av 

industri och kontor. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att staden utreder 

förutsättningarna för att göra Västbergaområdet till ett attraktivt område för 

boende och företagande.  

 

 

Exploateringskontorets synpunkter 
 

Översiktsplan för Stockholm 2010 

I översiktsplanen för Stockholm framhålls att det, för en fungerande stad, krävs att 

varuförsörjningen kan ske rationellt, kostnadseffektivt och miljöanpassat. En 

förutsättning för en väl fungerande varuförsörjning är de terminalområden som 

finns i Västberga-Årsta och i Lunda. Enligt översiktsplanen finns det starka skäl 

att behålla dessa verksamheter, trots att områdena är attraktiva för annan 

markanvändning. Terminalområdet i Västberga – Årsta ska därför värnas i sin 

nuvarande funktion i enlighet med stadens riktlinjer för företagsområden.    

 

Stadens riktlinjer för företagsområden 

Stadens riktlinjer för företagsområden ska ligga till grund för stadens planering av 

företagsområden. Enligt riktlinjerna ska Västberga ha följande inriktningar. I den 

västra delen av verksamhetsområdet är det lämpligt med blandade verksamheter 

med tunga transporter. Terminalområdet bör reserveras för transportintensiva 

verksamheter. Industrispåren behålls till fastigheter i den östra delen av Västberga 
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(närmast anslutningen). Friliggande spårområden skulle kunna användas för 

företagsutveckling.  

 

 

Kontorets sammanfattande bedömning 
Stockholm växer och behovet av nya bostäder är stort. Det är därför viktigt att se 

till de möjligheter som finns för bostadsbyggande inom staden. Västberga 

industriområde ska dock både enligt översiktsplanen och stadens riktlinjer för 

företagsområden bevaras som verksamhetsområde. Det är därför för närvarande 

inte aktuellt att utreda förutsättningarna för att utveckla området med inslag av 

bostäder.  

 

 

 

Slut 





  

 

 


